
Jelgavas novada  

Uzņēmēju  konsultatīvā padome 

Protokols Nr.  11 

 

Sēdes norises laiks: 13.03.2024. pl. 15.00 

Norises vieta: Jelgavas novada dome, domes sēžu zāle (5.stāvs), Pasta iela 37, Jelgava 

Sēdes veids - atklāta sēde 

Sēdi atklāj pl.15.00. 

 

Sēdes darba kārtība. 

1. Par Jelgavas novada pašvaldības investīciju programmu; 

2. Par uzņēmējdarbībai un investīcijām pieejamajiem pašvaldības nekustamajiem īpašumiem; 

3. Par saistošo noteikumu projektu “Par reklāmu, izkārtņu, citu informatīvo materiālu un vides 

objektu izvietošanas kārtību Jelgavas novadā”; 

4. Dažādi. 

 

Sēdi vada - Jelgavas novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes (turpmāk - UKP) priekšsēdētājs 

Dainis Liepiņš. 

Sēdi protokolē - Jelgavas novada Tūrisma un uzņēmējdarbības nodaļas vadītāja Ilze Matusa. 

 

Sēdē piedalās: 

Jelgavas novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Dainis Liepiņš –Jelgavas novada domes deputāts. 

2. Uldis Ameriks – SIA “Laflora” valdes priekšsēdētājs. 

3. Arnis Leikarts – biedrības “Jelgavas novada uzņēmēji” valdes priekšsēdētājs. 

4. Juris Lavenieks  - Juris Lavenieks, Jelgavas novada domes deputāts. 

 

Jelgavas novada pašvaldības izpilddirektore Līga Lonerte 

Jelgavas novada pašvaldības izpilddirektores vietnieks attīstības jautājumos Kaspars Sniedzītis 

Jelgavas novada Īpašumu pārvaldes vadītājas p.i. Vaiva Laimīte 

Jelgavas novada pašvaldības Tūrisma un uzņēmējdarbības nodaļas vadītāja Ilze Matusa 

Jelgavas novada pašvaldības Stratēģiskās plānošanas nodaļas vadītāja Krista Tumova 

Jelgavas novada pašvaldības Projektu nodaļas vadītāja Aļona Virviča Jansone  

Biedrības “Jelgavas novada uzņēmēji” pārstāve Ilze Ragovska Bērziņa.  

 

1. Par Jelgavas novada pašvaldības investīciju programmu: 

1.1. Jelgavas novada pašvaldības Projektu nodaļas vadītāja A. Virviča Jansone iepazīstina 

UKP locekļus ar tiem projektiem, kas tiks realizēti šogad, kā arī nākamajā gadā.  

1.2. A.Virviča Jansone īpaši uzsver dalību projektu konkursā, kur pašvaldība aicinās 

pieteikties uzņēmējiem -  5.1.1. specifiskā atbalsta mērķa "Vietējās teritorijas integrētās 

sociālās, ekonomiskās un vides attīstības un kultūras mantojuma, tūrisma un drošības 

veicināšana pilsētu funkcionālajās teritorijās" 5.1.1.1. pasākuma "Infrastruktūra 

uzņēmējdarbības atbalstam". 

Programmas ietvars attiecas uz laika posmu līdz 2029. gada 31. decembrim, un 

konkrētajā periodā uzņēmējam, kas iesaistās projekta aktivitātēs, jāsasniedz programmas 

rezultāta rādītāji  - darba algu fonda pieaugums un privātās nefinanšu investīcijas 

nemateriālajos ieguldījumos un pamatlīdzekļos. 

Tas ir, piešķirtā ERAF finansējuma ietvaros vidēji viena euro darba algu fonda 

pieaugumā  privātajos komersantos, kas ir labuma guvēji no pašvaldības izbūvētās vai 

atjaunotās uzņēmējdarbības infrastruktūras, iegulda ne vairāk kā divus euro Eiropas 

Reģionālās attīstības fonda finansējuma un piesaistīt privātās nefinanšu investīcijas 

vismaz divu trešdaļu apmērā no piešķirtā Eiropas Reģionālās attīstības fonda 

finansējuma. 



Jelgavas novada pašvaldības projektu speciālisti ir atvērti konsultācijām un 

skaidrojumiem, lai uzņēmējdarbības pārstāvji varētu izprast un iedziļināties gan 

līdzatbildībā, gan iesaistes iespējās. 

Lai pieteiktos dalībai projektā un iesaistē, uzņēmējam būs nepieciešams aizpildīt 

anketu. Pieteikuma anketas iesniegšanas termiņš pašvaldībā - 2024. gada 31. marts.  

Informācija par iepriekš minēto projektu konkursu, būs pieejama pašvaldības mājaslapā, 

sociālajos tīklos un izsūtīta e-pastos uzņēmējiem.   

1.3. L.Lonerte papildina, ka Jelgavas novada pašvaldība, jau vairākus gadus startējot šajā 

programmā, ir saņēmusi atbalstu un iespēju īstenot ceļu posmu rekonstrukcijas. 

Uzņēmēji, kuri piedalās projektos, vienmēr rūpīgi izsver savu dalību un, ja tomēr laika 

gaitā saprot, ka nespēs sasniegt projekta rezultatīvos radītājus, savu dalību projektā 

atsauc.   

1.4. D.Liepiņš izsakās, ka pašvaldībai jādomā, kā pēc iespējas plašākam uzņēmēju lokam 

nodot informāciju par pieteikšanos dalībai projektā. Piemēram, arī tiem uzņēmējiem, kas 

atrodas Raubēnos un, kuri līdz šim bijuši samērā kūtri komunikācijā ar pašvaldību.  

1.5. A.Virviča Jansone vērš UKP uzmanību par izaicinājumiem, ar ko saskaras pašvaldība  -  

proti, projektēšanas darbiem  nepiesakās uzņēmēji, ja objekts ir kultūrvēsturiska 

kompleksa teritorijā.  

1.6. D.Liepiņš jautā, kā  ir ar Aizupes pamatskolas piebūvi, kā arī ar citiem izglītības iestāžu 

projektiem?  

1.7. V.Laimīte informē, ka jau divus gadus atpakaļ bijis skiču konkurss Aizupes pamatskolas 

piebūvei un iespējamajiem risinājumiem. V.Laimīte sola aktualizēt šo jautājumu. 

1.8. A.Virviča Jansone informē, ka šogad un nākamajā gadā Jelgavas novada pašvaldībā tiks 

noasfaltēti ceļa posmi ar kopējo garumu 42 km.  

1.9. D.Liepiņš aicina pašvaldības administrāciju vairāk strādāt ar publicitātes jautājumiem 

par pašvaldības realizētajiem projektiem 

 

UKP nolemj: 

1. Pieņemt zināšanai informāciju par Jelgavas novada pašvaldības investīciju programmu, 

plānotajiem projektiem. 

 

Darba kārtības punktu slēdz. 

 

2. Par uzņēmējdarbībai un investīcijām pieejamajiem pašvaldības nekustamajiem īpašumiem. 

2.1. Jelgavas novada Tūrisma un uzņēmējdarbības nodaļas vadītāja  Ilze Matusa  un Stratēģiskās 

plānošanas nodaļas vadītāja Krista Tumova iepazīstina UKP ar plānoto datu bāzi par 

uzņēmējdarbībai un investīcijām pieejamajiem nekustamajiem īpašumiem. Ir izstrādāta 

detalizēta aptaujas anketa, kurā iespējams ievadīt informāciju par zemes vienībām būvēm, 

nedzīvojamajām telpām. Anketas ir ļoti detalizētas un apkopotā informācija būs ļoti pilnīga, 

saprotama, kā arī būs iespēja izfiltrēt sev nepieciešamo informāciju gan pēc teritorijas, gan 

nekustamo īpašumu veida utt.  Sākotnēji paredzēts, ka informāciju ievadīs pagastu pārvalžu 

vadītāji, jomu pārstāvji, sadarbībā ar neskumstamo īpašumu speciālistiem. Plānots, ka datu 

bāzē tiks ievietota informācija par pieejamajiem nekustamajiem īpašumiem. Datu bāze būs 

integrēta pašvaldības mājaslapā, nebūs nepieciešama jaunas mājas lapas izveide.  

UKP nolemj: 

1. Pieņemt zināšanai informāciju par uzņēmējdarbībai un investīcijām pieejamajiem 

pašvaldības nekustamajiem īpašumiem. 

 

Darba kārtības punktu slēdz. 

 



3. Par saistošo noteikumu projektu “Par reklāmu, izkārtņu, citu informatīvo materiālu un vides 

objektu izvietošanas kārtību Jelgavas novadā”.  

D.Liepiņš informē, ka darba kārtības jautājums par saistošo noteikumu projektu “Par reklāmu, 

izkārtņu, citu informatīvo materiālu un vides objektu izvietošanas kārtību Jelgavas novadā” jāpārceļ uz 

citu UKP sēdi, kad noteikumu projekts būs sagatavots izskatīšanai.  

UKP nolemj: 

1. Izskatīt saistošo noteikumu projektu kādā no nākamajām UKP sēdēm, kad tie tiks  sagatavoti 

un iesniegti izskatīšanai UKP.  

Darba kārtības punktu slēdz. 

 

3. Dažādi. 

3.1. Par ierobežojumu atvieglošanu nacionālas nozīmes lauksaimniecības teritorijās 

 3.1.1. Stratēģiskās plānošanas nodaļas vadītāja K.Tumova ziņo, ka Jelgavas novada 

pašvaldībā 2024.gada 3.martā saņemts Jelgavas novada domes deputāta pieprasījums ar lūgumu veikt 

saraksti ar atbildīgajām nozares ministrijām, par ierobežojumu atvieglošanu uz augstvērtīgajām 

lauksaimniecības zemēm, sadalot augsvērtīgās zemes vienības mazākās zemes vienībās. K.Tumova 

papildina, ka Ministru kabineta 2013.gada 28.maija noteikumi Nr.291 “Noteikumi par nacionālas 

nozīmes lauksaimniecības teritorijām” nosaka nacionālas nozīmes lauksaimniecības teritorijas un to 

izmantošanas nosacījumus, tostarp, minimālo nacionālas nozīmes zemes sadales platību, kas ir 10 ha. 

Nacionālas nozīmes lauksaimniecības teritorijās galvenā saimnieciskā darbība ir lauksaimniecība un uz 

katras zemes vienības ir pieļaujams izvietot vienu viensētu, saimniecības ēkas, lauksaimnieciskajai 

ražošanai nepieciešamas ēkas (būves) un ar to izmantošanu saistītas inženiertehniskās būves. 

 3.1.2. J. Lavenieks dalās pieredzē par jautājumu, kad bijis nepieciešams sadalīt zemi 

nacionālas nozīmes lauksaimniecības teritorijās. Kā arī aktuāls ir jautājums par to, cik aktuālas ir augsnes 

kartēšanas kartes, visticamāk padomju laikā veidotas, kas šobrīd neatbilst reālajai situācijai.  

 3.1.3. D.Liepiņš izsakās, ka jārosina šo jautājumu virzīt izskatīšanai Tautsaimniecības 

un attīstības komitejai, un iespējams tālāk arī atbildīgajai Saeimas komisijas un ministrijai.  

 UKP nolemj: 

1. Rosināt jautājumu par ierobežojumu atvieglošanu nacionālas nozīmes lauksaimniecības 

teritorijās virzīt izskatīšanai Tautsaimniecības un attīstības komitejai. 

Darba kārtības punktu slēdz. 

 

Sēdi slēdz pl.16.40 

 

Nākamās UKP sēdes norises laiks tiks precizēts.  

 

 

Jelgavas novada Uzņēmēju   

konsultatīvās padomes priekšsēdētājs            /paraksts/                                    D. Liepiņš 

 

Protokolists      /paraksts/                   I. Matusa 


